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یکــی از برنامه هــای جنبی 
جشنواره فجر سی و ششم، 

نمایش فیلم های کودک و 
نوجوان برای دانش آموزان 
سراسر کشــور است که با 

عنوان ســیمرغ و پروانه ها 
برگزار می شود. این برنامه روز 

گذشــته به دلیل آلودگی هوا و تعطیلی مدارس در 
تهران برگزار نشد. قائم مقام بنیاد سینمایی فارابی 
آلودگی هوا و اعلام تعطیلی مدارس از سوی اداره کل 
آموزش پرورش را دلیل این اتفاق اعلام کرد. حبیب 
ایل بیگی نیز گفت: تعطیلی ایــن برنامه در روز ۱۶ 
بهمن از طریق سامانه اردویی مدارس که مسئولیت 
هماهنگی حضور دانش آموزان در ســینماها را بر 
عهده دارند به کلیه مدارس تهران اطلاع رســانی 
شد. گفتنی است در این برنامه پنج فیلم »قهرمانان 
کوچک«، »شکلاتی«، »فیلشاه«، »دنیای کیف ها« 
و »دزد و پری 2« بــرای دانش آموزان به نمایش در 
می آیند. ایــل بیگی ابراز امیــدواری کرده با بهبود 
شرایط جوی و از بین رفتن آلودگی هوا تهران برنامه 

سیمرغ و پروانه ها دوباره آغاز شود.

در چهارمین روز از برگزاری 
جشنواره فیلم فجر با توجه 
به سانس های فوق العاده 
برای تعــدادی از فیلم ها 
مشخص شــد، مخاطب از 

چه آثاری لذت برده اســت. 
در ایــن روز فیلم های »مغزهای 

کوچک زنگ زده«، »به وقت شام«، »عرق سرد« و 
»مصادره« به سانس فوق العاده رسید.  در چهارمین 
روز از برگزاری جشنواره فیلم فجر ۱0 فیلم برتر آرای 
تماشاگران نیز اعلام شد، که در این فهرست، فیلم 
های »به وقت شــام« ، »عرق ســرد«، »دارکوب«، 
»لاتاری«، »بمب یک عاشقانه«، »مغزهای کوچک 
زنگ زده«،»ســرو زیــر آب«، »خجالت نکش«، 

»مصادره«، »چهارراه استانبول« دیده می شود.

در حالی که امسال نسبت به 
دوره های گذشته ابهام های 
بیشتری درباره گردآوری 
آرای مردمــی و شــیوه 
پردازش آنها وجود دارد 

و نظرسنجی اینترنتی از 
اشــکال هایی  با  تماشاگران 

مواجه است، محصول مشــترک خانه سینما و 
جشــنواره فجر بعد از چهار روز نمایش فیلم ها 
یک فهرســت از ده فیلم برتر تماشاگران است 
که به شکل فله ای منتشر شــد. در این فهرست 
که از طرف روابط عمومی جشنواره منتشر شد، 
فیلم های »دارکوب«، »بمب؛ یک عاشــقانه«، 
»به وقت شــام«، »مغزهای کوچک زنگ زده«، 
»ســرو زیر آب«، »خجالت نکــش«، »چهارراه 
استانبول«، »تنگه ابوقریب«، »لاتاری« و »عرق 
ســرد« به عنوان ده فیلم برتر از نظر تماشاگران 
معرفی شده اند. نکته جالب آن است که در نمودار 
منتشر شده، اسامی این فیلم ها در یک دایره آمده 
که نه بر اساس حروف الفباست و نه رتبه و امتیاز 
فیلم ها را مشخص کرده و نشانه نوعی آشفتگی 
و دستپاچگی ازسوی ستاد انتخاب فیلم برگزیده 
تماشاگران و برگزار کنندگان جشــنواره برای 
انتشار یک فهرست به هر قیمت برای جلوگیری 
از افزایش ابهام ها است. هرچند که این شیوه فقط 

ابهام ها را بیشتر می کند.

 مرضیه برومند 
راوی یک آلبوم کودکانه شد

 شهروند| مدیر موسسه جوان از انتشار یک 
آلبوم صوتی کودکانه با حضور مرضیه برومند 
و هنگامه مفید خبر داد. نیمــا گفت: تا روز 2۷ 
بهمن یک آلبوم جدید صوتی کودکانه با عنوان 
موش تا موش به آهنگسازی و مدیریت هنری 
رامین کهن در دسترس مخاطبان قرار می گیرد. 
در این آلبوم مرضیه برومند نویسنده و کارگردان 
تئاتر به همراه هنگامه مفید نویسنده، شاعر و 
بازیگر تئاتر به عنوان راوی حضور خواهند داشت 
و تصور می کنم با توجه بــه محتوایی که برای 
آلبوم در نظر گرفته شــده، مخاطبان کودک و 
نوجوان شنونده یک اثر جالب توجه در این حوزه 

خواهند بود.
وی ادامه داد: تا ابد ابــری نیز عنوان تازه ترین 
آلبوم علی جعفری پویان نوازنده اســت که این 
هنرمند در آلبوم جدیدش آثار ۱0 آهنگساز ایرانی 
را اجرا کرده اســت. در این آلبوم آثار هنرمندان 
مطرحی چون ناصر چشــم آذر، کارن همایونفر، 
ایمان جعفری پویان، احســان بیرقــدار، علی 
بهادری )نویان(، رضا خسروی، آرش بادپا، احمد 
میرمعصومی، فرهاد هراتی و زنده یاد بابک بیات 
اجرا شــده که به طور حتم می تواند مورد توجه 
علاقه مندان موســیقی قرار گیرد. این آلبوم نیز 
به  زودی از ســوی موسسه نشر و پخش جوان در 

اختیار مخاطبان قرار می گیرد.

حمیدرضا عظیمی| جشــنواره فجــر دارد از 
روزهای میانی خود عبور می کند و نیمه دومش که 
شروع شود، انگار دیگر تمام شده است و باید منتظر 
نتیجه ها بود. در این روزهایی که از سی وششــمین 
جشــنواره فیلم فجر گذشــته، تلویزیون هم بیکار 
نبوده و برنامه هایی برای تکمیل کار در جشنواره از 
شبکه های مختلف روانه آنتن کرده است. انتظار هم 
البته همین بود، به این دلیل که تلویزیون رسانه ای 
هم ارز سینماســت و از دیگر دلایل عــام و فنی که 
بگذریم، شاید یکی از پارامترهایی که این دو را هم ارز 
و به موازات هم قرار می دهد، حضور صدا و تصویر در 

این دو رسانه باشد. 
همیشه برای آنهایی که امکان حضور در این رخداد 
فرهنگی - هنری را نداشته اند، برنامه های تلویزیونی 
مناســبتی این ایام، اهمیت داشــته اســت چون 
می توانستند جشنواره فیلم فجر و اتفاقات آن را از قاب 
تلویزیون پیگیری کنند، هر چند مثلا فقدان پوشش 
تلویزیونی زنده مراســم افتتاحیــه و اختتامیه )که 
به طور معمول به دلیل پوشش اهالی سینما امکان 
پخش از تلویزیون پیدا نمی کرده( از اعتبار تلویزیون 
کاسته است. با این حال )جز امسال که افتتاحیه زنده 
پخش شد( تلویزیون درصدد بوده تا با تولید برنامه ای 
شبانه در طول برگزاری جشنواره فیلم فجر، این عیب 
را بپوشاند. امســال هم تلویزیون در ایام جشنواره از 
شبکه های مختلف برنامه دارد؛ برنامه هایی که اگر از 
کیفیت آنها بگذریم، به لحاظ کمیت چشمگیر است. 

ترافیک روی آنتن
آن طور کــه از رصــد برنامه هــای تلویزیونی به 
نظر می رسد، ظاهرا هر شــبکه تلویزیونی درصدد 
بوده برنامه ای برای پوشــش رخدادهای جشنواره 
سی وششــم فیلم فجر روانه آنتــن کند. موضوعی 
کــه به نظر عجیــب اســت و این تعدد در ســیما 

معلوم نیست با چه فلســفه و هدفی رخ داده است. 
برنامه هایی کــه هر کدام هــم مدعی اند طرحی نو 
درانداخته و با دیگر برنامه ها و حتی با همتایان خود 
در سنوات گذشــته »متفاوت«اند. اینها را می شود 
در لابه لای صحبت هایی که تهیه کنندگان و دیگر 
دست اندرکاران این برنامه ها با رسانه ها انجام داده اند، 

مشاهده کرد. 
یکی از این برنامه ها، به عنوان بخشــی مســتقل در 
جُنگ »چشــم شب روشن« شــبکه چهار جا گرفته 
است؛ برنامه ای که علاوه بر موضوعات مختلف فرهنگی، 
هنری و اجتماعی، در بخشی به مجریگری اکبر نبوی، 
روزنامه نگار و منتقد سینما، به جشنواره فجر پرداخته 
است. نبوی خودش درباره رویکرد »چشم شب روشن« 
در روزهای جشنواره گفته  است: دیدگاه من به این برنامه 
سینمایی چندان ژورنالیستی نیست بلکه تلاش می کنم 
به عمق ماجرا بروم، به همین دلیل برنامه ما می تواند با 
دیگر برنامه های ســینمایی تلویزیون متفاوت باشد. 
شــبکه های دیگر تلویزیون نیز می توانند این تفاوت 
در دیدگاه را حفــظ کنند و طبق آن هر شــبکه یک 
برنامه سینمایی داشته باشد که خلاقانه باشد و سراغ 
ســوژه های تکراری نرود. موضوعی کــه نبوی مطرح 
کرده البته از حد حرف فراتر نرفته و دو نوبت تماشــای 
این برنامه و دیگر برنامه ها، این ادعا را تا سطح »هیچ« 

تنزل می دهد! 
»شب های شــفاهی« در شبکه شــما یکی دیگر از 
برنامه های سینمایی اســت که هر چند مدتی است با 
اجرای محمود گبرلو روی آنتن شــبکه شما می رود، 
اما به صورت ویژه جشــنواره را پوشش داده و می دهد. 
شب های شفاهی با این پیش بینی تهیه و تدارک دیده 
شد که جای »هفت« که گمان می شد پخش نشود را 

بگیرد. 
گبرلو که امســال هم مانند  ســال قبــل اجرای 

نشست های پرسش و پاســخ فیلم های جشنواره 
را هم بر عهده دارد، درباره پوشــش جشنواره فیلم 
فجر گفته است: ما ۱0 شب برنامه در طول برگزاری 
جشــنواره ملی فیلم فجر داریم. گبرلو که گویی از 
پخش دیگر برنامه ها در تلویزیون ناخشــنود است، 
تأکید داشت: اتفاقی در رســانه ملی رخ داده است 
که اکنون شبکه های تلویزیونی همه درباره سینما 
حرف می زنند که این به دلیل جذابیت سینماست و 
این رویکرد با سال های قبل که فقط یک یا دو برنامه 

سینمایی روی آنتن می رفتند، خیلی متفاوت است.
برنامه »ســینما دو« هم با اجرا و سردبیری حامد 
عنقا و تهیه کنندگی حمیدرضا معدنچی از شبکه دو 
سیما پخش می شود. سردبیر این برنامه مدعی است: 
ما سعی کرده ایم که هویت خودمان را داشته باشیم و 
قرار نیست این برنامه شبیه کارهای دیگر باشد؛ البته 
که وقتی در ۱0 روز ضیافتی به اسم فجر اتفاق می افتد 
و در آن 2۵ فیلم نمایش داده می شود، همه حرف ها 
درباره این 2۵ فیلم اســت و ما هم قاعدتا این آثار و 
حواشی آنها را بررسی کرده و با تهیه کننده، کارگردان 

و بازیگرهایشان گفت وگو می کنیم.
»شهر فرنگ« هر هفته پنجشنبه ها از شبکه خبر 
پخش می شود و تلاشــی است که حمیدرضا مدقق 
برای بیان فراز و فرودهای ســینمایی دارد و البته در 
دوران جشنواره ســعی وافری در پر رونق نشان دادن 
این رخداد وجود دارد. مدقق قبل از شروع جشنواره 
درباره رویکرد جشنواره ای برنامه شهر فرنگ گفته بود: 
ما سه پنجشنبه را در ایام جشنواره فیلم فجر برنامه 
داریم که ۱2، ۱۹ و 2۶ بهمن ماه را شامل می شود که 
در ۱۹ بهمن به گفت وگویی درباره فیلم ها می پردازیم 

و 2۶ بهمن نیز نگاهی به برگزیده ها داریم.
برنامه »هفت« شبکه سه هم که از مدت ها پیش 
در بودن یا نبودن بود و کم کم اهالی سینما پذیرفته 

بودند که امسال شاهد پخش این برنامه از تلویزیون 
نخواهند بــود، بالاخره با انتخاب »رضا رشــیدپور« 
به  عنوان مجری راهی آنتن شــد. این برنامه هر شب 
مانند سایر برنامه ها به پوشش جشنواره فجر و صحبت 
با دست اندرکاران سینما و اهالی حاضر در جشنواره 

می پردازد.
کیفیت فدای کمیت

تلویزیون اگر چه آنتنی پرترافیک برای برنامه های 
مختص جشــنواره فیلم فجر دارد اما به گفته برخی 
از اهالی ســینما، این برنامه ها بیش از هر چیز از یک 
ســناریوی واحد پیروی می کنند. هر کــدام از این 
برنامه ها را که ببینید، تأیید خواهید کرد که شبیه هم 
تعدادی از عوامل و دست اندرکاران و منتقدان سینما را 
دعوت می کنند و اگر میهمان ها هم مشترک باشند که 
همان حرف های تکراری در هر برنامه شنیده می شود. 
»رضا درستکار« منتقد تلویزیون درباره این موضوع 
معتقد است: برنامه های ســینمایی عموما جذابند 
و همه جای دنیا هم همین اســت؛ اما متاسفانه در 
تلویزیون ما از این پتانسیل، یا به بدترین شکل ممکن 
استفاده می کنند و یا عموما اصرار دارند که فضا را به 
دست افراد نابلد و کمتر بلد بسپارند. او کنترل بیش از 
حد برنامه های سینمایی را آفت این برنامه ها دانست 
و گفت: کنترل بیش از اندازه بــرای تلویزیون ایران 
سم مهلک اســت که زنده بودن، طراوت و شادابی را 
از برنامه ها سلب می کند. نمی دانم که چرا در تلویزیون 
با جذابیت مخالف هســتند و شاید هم از این جریان 

می ترسند، در حالی که نباید ترسید! 
به اعتقاد برخی از اهالی ســینما بســیاری از این 
برنامه ها براي این که دچار تعارفات معمول می شوند 
و نقدي جدی  در آنها دیده نمی شــود، عملا تکراری 
به نظر می رسند و در ســر جمع ماجرا به رغم تعدد 

نمی توانند مفید باشند.

نگاهی به برنامه های ویژه جشنواره فیلم فجر که از تلویزیون پخش می شود

ترافیک »سینما« روی آنتن »تلویزیون« 
  یک منتقد تلویزیون : برنامه های سینمایی عموما دست افراد نابلد و کمتر بلد است

مــادری که گفته می شــد 
به دلیل ابتــلا به یک نوع 

تهاجمــی  ســرطان 
برای  زیــادی  فرصت 
زندگــی نــدارد، بــا 

کمــک لئونــاردو دی 
کاپریــو و کیت وینســلت 

برای همیشــه از ســرطان نجات 
یافت. دیلی میل نوشــت: جما نوتال، مادر جوانی 
اســت که وقتی فرزندش را باردار بود، متوجه شد 
به سرطان تهاجمی تخمدان مبتلا شده است. او 
که تنها ۶ ماه وقت برای زندگی داشــت، با کمک 
مادرش کمپینی برای کمک مالی به راه انداختند 
و در این میان کیت وینسلت با شنیدن ماجرای این 
مادر، با همکاری لئوناردو دی کاپریو با راه انداختن 
برنامه ای در سه شب با نام شــام با جک و رز برای 
کمک به این مادر جوان وارد میدان شدند. برندگان 
این امکان را پیدا می کردند که یک شــام با این دو 
چهره صرف کنند. با جمع آوری کمک ۳00 هزار 
دلاری، جما نوتال توانست درمانش را انجام دهد و 

اکنون کاملا از سرطان پاک شده است.

تئاتــر موزیــکال شیرشــاه در 
تئاتــر لنــدن روی صحنه 

اســت و تا ۱0 تیر  ســال 
۹۷ به اجــرای خود ادامه 
خواهــد داد؛ نمایشــی 

که یکــی از پرفروش ترین 
تئاترهــای موزیکال آمریکایی 

است. تلگراف می نویسد: بار دیگر تجربه پرفروش 
کمپانی دیزنی برای مخاطبان تئاتر به صحنه رفت. 
تئاتر موزیکال شیرشاه به کارگردانی جولی تایمور 
که توانســت جوایز متعدد تونی را از آن خود کند، 
براساس انیمیشن ســینمایی درخشان کمپانی 
دیزنی تولید شــده اســت. این تئاتر موزیکال که 
پیشــتر در تئاتر برادوی روی صحنــه رفته بود و 
به عنوان یکی از پرفروش ترین آثار موزیکال جهان 
شناخته می شــود، این روزها در شهر لندن اجرا 
می شود. شیرشاه تلفیقی از صحنه های تاثیرگذار 
با رنگ های جذاب، حرکات فرم آفریقایی و قطعات 
موسیقی متنوع است. در این اثر موزیکال بازیگران با 
استفاده از عروسک و ماسک های مختلف به ایفای 

نقش حیوانات می پردازند.

بازیگر نقش های اکشن برای 
تهیه و بازیگری در برنامه ای 

بــا عنــوان »بازی های 
تیتــان« برای شــبکه 
ان بی ســی انتخاب شد. 

ورایتی نوشــت که شبکه 
ان بی ســی ســفارش ساخت 

یک برنامه ۱0 اپیزودی با عنوان بازی های تیتان 
را به دواین جانسون داد که قرار است از سپتامبر 
فیلمبرداری شــود. جانســون قرار است در این 
برنامه که فیلمنامه  نوشته شــده ای ندارد، بازی 
نیز بکند. این برنامه در قالب یک برنامه رقابتی - 
ورزشی جدید ساخته می شود. بازی های تیتان 
رقابت کنندگان را در سراســر آمریکا به چالش 
می کشد و هر رقیب از یک ناحیه در برابر ناحیه 
دیگر وارد مبارزه می شــود و در پایان یک نبرد 
اسطوره ای برای تعیین برندگان زن و مرد انجام 
می شود. دواین جانسون که به تازگی تأیید کرده 
برای انتخابات ریاست جمهوری 202۴ وارد عمل 
می شود، امسال همچنین ســتاره فیلم جدید 
دیزنی با عنوان گشــت در جنگل خواهد بود که 

بر مبنای پارک موضوعی دیزنی ساخته می شود.

یادداشت پرویز پرستویی درباره یک کتاب 

 افتخار می کنم 
سرزمینم چنین قهرمانانی دارد

شهروند| پرویز پرســتویی، بازیگر سینمای 
ایران یادداشــتی بر کتاب وقتی مهتاب گم شد 
نوشــت و ضمن اشــاره به این که »می توانم از ته 
دل و برای همیشــه افتخار کنم که در سرزمینی 
زندگی می کنم که این چنیــن قهرمانانی نه در 
افســانه که در واقعیت دارد« گفت:  امروز وقتی 
صفحه آخر کتاب »وقتی مهتاب گم شد« را بر هم 
نهادم، سه نکته مرا به خود مشغول کرد؛ چرایی از 
بی نهایت تاثیرگذاری کتاب بر روحم، دعا از ته قلب 
برای شــادی روح برادران شهید خوش لفظ و نیز 
درخواست صبر عظیم خداوندی برای مادر گرامی 

این شهیدان.
تک تک ســطور کتاب »وقتی مهتاب گم شد« 
برای من نقش اســتادی را دارد که با اشاراتش از او 
یاد می گیرم چگونه آرزومندانه بتوانم راه بی آلایش 
این مردان عاشــق خدا را ادامه دهم، همچنان که 
همچون خود، برای دولتمردان کشورم نیز دعا دارم 
تا فارغ از هر تعلق، این کتــاب را خوانده تا تأثیری 
عملی برای خدمت بیشتر به مردمان کشور بگیرند. 
در آخر فاش از ترس و اعترافم نیز بگویم ترس دارم 
که خدای ناکرده و به واسطه قیل و قال ها و به عنوان 
بندگان ناچیز همین خداونــد، دچار این غفلت و 
گمراهی بزرگ شــویم که راه شهید خوش لفظ ها 
و عملشان را به عنوان یگانه چراغ نجات این کشور 

فراموش کرده و از مسیرشان خارج شویم.

سینمای جهان

رخداد
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شهروند| نشست های سومین روز جشنواره نیز 
با حواشی کم و زیاد برگزار شد. در این بین مهمتر 
از همه لاتاری بود که گفته می شــد ممکن است 
مهدویان با برخوردهای ســفت و ســختی مواجه 
شود؛ اما جلسه به هر نحوی کنترل شد تا جشنواره 

تحت الشعاع حواشی این جلسه قرار نگیرد.
در نشست پرســش و پاسخ فیلم لاتاری، برخی 
از خبرنگاران نســبت به نگاه ایــن فیلم و مواضع 
سیاســی تهیه کننــده آن موضع گرفتنــد که با 
پاسخ های او روبه رو شــد. مهدویان درباره لاتاری 
و شــباهتش با قیصر؛ در پاسخی که نشان می داد 
هنوز تفاوت میان فیلم قیصر با فیلم های دم دستی 
جریان جاهلی را با آن شعارهای لاتاری مانندشان 
نمی شناسد، گفت: من فکر می کردم شخصیت ها، 
به خصوص موســی ناقص باقی می ماند و داستان 
ناتمام می شد؛ برای همین در پایان همه چیز بسته 
می شود اما این که شبیه داســتان های قدیمی تر 

شــده، باید بگویم  ای کاش رفتارهای ما شــبیه 
گذشته و ۴0 ســال پیش بود. ما در خیلی مسائل 
عقبگرد کرده ایم. فکر می کنم ایــرادی ندارد اگر 
لاتاری فیلم های جاهلی دوره فیلمفارسی را به یاد 
شما می اندازد. کارگردان لاتاری همچنین درباره 
ترویج انتقام جویی در این فیلــم نیز گفت: به  هر 
حال این فیلم است و وقتی قانون کارآمد نیست، 
رفتار فراقانونی پیش می آیــد و در هر جامعه ای 
ممکن اســت رخ دهد. لاتاری فیلم  و یک هشدار 
اســت که شــاید یک جور حادثه پیش بیاید و در 

کشور هم شاهد این اتفاقات هستیم. 
در ادامه این نشســت یکی از خبرنــگاران در 
مورد تصویر خشــنی که لاتاری از مردم ایران به 
دنیا نشــان می دهد، ابراز نگرانی کرد و مهدویان 
هم در پاسخ به این پرســش گفت: اساسا همین 
نگاه سانســور را به وجود می آورد. این فیلم برای 
ساخته شــدن پنج ماه پشــت درهای شــورای 

پروانه ســاخت ماند و این نگاه به نظرم غلط است. 
قهرمانان در همه ژانرهای سینما کار غیرمتعارف 
می کنند  که می توان به  عنوان مثال به حاج کاظم 
آژانس شیشه ای اشاره کرد که رفتاری غیرمتعارف 
انجام می دهد. اشکال از همین جا شروع می شود 
که ما کاراکترها را نماد اشخاص واقعی می پنداریم 
در صورتی که این طور نیست. همیشه می گوییم 
یعنــی مردهای مــا، مأمــوران مــا و... این طور 
هستند؟ باید اجازه داد شخصیت ها شکل بگیرند. 
ســنجیدن ها ســینمای ما را عقیم کــرده... این 
نگرانی ها باعث چیده شدن سر و دم فیلم ها شده. 
در فیلم های مختلف قهرمانان فیلم های تاریخی 
هــر کاری می کنند و وضعیتی را کــه در زندگی 
عادی تجربه نمی شود، تجربه می کنند؛ فیلم های 
دیگر هم همین طور است، مثلا فیلم های ابراهیم 
حاتمی کیا... نمی توانیم تصور کنیم کســی شب 
عید عده ای را گروگان می گیرد که دوستش برای 

درمان به خارج از کشور برود؟
در نشســت خبری فیلم ســینمایی چهارراه 
اســتانبول نیز مصطفی کیایی اعــلام کرد مثل 
تمامی ایرانیان پس از حادثه پلاسکو جوگیر شد 
و می خواســت درباره این حادثه فیلمی را جلوی 
دوربین ببرد. او همچنین عقیــده دارد اگر او این 
فیلم را نمی ساخت، کســی در رابطه با این حادثه 
فیلمی تولیــد نمی کرد. مصطفــی کیایی گفت: 
هدف ما در اصل پلاسکو نبود؛ مثل هر فیلمی که 
به یک واقعه گره خورده است و درام روایتگر یک 
ماجرای واقعی اســت، طبیعی است که ما هم به 
اندازه نیازمان به حادثه پلاسکو به عنوان ماجرایی 
واقعی ورود کردیم. کسی که برای دیدن پلاسکو 
فقط آمده باشد واقعا طبیعی است که این طور فکر 
کند. وقتی در مورد پلاسکو حرف می زنیم، مردم 
نزدیک به ۱0 گیگ حافظه بصــری از این مکان 
را دارند و ما نمی توانســتیم هیچ خطایی داشته 
باشــیم. به هر حال واقعیت این است که اگر من 
این فیلم را نمی ساختم، کسی سراغ این موضوع 
نمی رفت به این دلیل که این فیلم ها هزینه بالایی 
دارد. من ۳ میلیارد پول از جیب خودم گذاشتم تا 
فیلم را بسازم. من باید سراغ ارگان ها می رفتم که 

در آن صورت نظرات خودشان را القا می کردند.
در نشست رســانه ای بانو قدس ایران نیز مصطفی 
رزاق کریمی کارگردان گفت: ســاخت این فیلم برای 
من یک اتفاق خوب بود. من در ســال های گذشــته 
پرتره های مختلفی را کار کردم اما این یک کار پیچیده 
بود که باید برایش کارهای تحقیقاتی مختلفی انجام 
می شد. من معتقد بودم که بعد از اتمام تحقیق می شود 
به این نتیجه رسید که می توان فیلم را ساخت یا خیر. 
درواقع در پایان تحقیقات هم بود که به نتیجه رسیدیم 
و همه همدل بودند که این کار را انجام دهیم. این فیلم 

سیاهی لشکر و بزن و بکوب نداشت و فیلم خلوتی بود.
غلامعلی اصغریان، تهیه کننده بانو قدس ایران 
نیز گفت: ما قــرار داریم تا این فیلم اکران عمومی 
داشته باشد و بعد از جشنواره برای اکران آن اقدام 
کنیم. من نظرم این است که این فیلم با استقبال 
مردمی روبه رو خواهد شــد و روایت صادقانه یک 
زندگی است که بدون سانسور اتفاق افتاده است. 
ما تمامــی واژه هایی کــه در این فیلم اســتفاده 
کرد ه ایم، مســتند اســت و قطعا می تواند باعث 
آموزش جوانانی شــود که دنبال ســبک زندگی 

ایمانی و اسلامی هستند.

نشست  روز سوم جشنواره هم با حاشیه برگزار شد

مهدویان علیه سانسور؟!


